



Solidarity with COVID-19 victims – Initiative launched by EUstaff4Climate

FR

Brussels, 22 April 2020

A recent initiative by EUstaff4Climate, whereby staff of the Institutions were invited to offer a monthly donation equivalent to 2% of their salary (or more) in support of COVID-19 victims, has given rise to a number of misunderstandings.

Some have unfortunately misinterpreted the message to mean that a forced contribution would be imposed on our salaries in the form of a “tax”.

Let's be clear: this well-intentioned initiative was actually launched by colleagues, rather than being imposed from the top. It follows in the footsteps of remarkable staff initiatives in the recent past, such as EUStaff4Refugees in 2016 or the projects of Give Europe Hope.

Union Syndicale has a long tradition of sharing information on initiatives by colleagues and voluntary associations inspired by solidarity, which is more than just one of our founding principles: solidarity is our calling.

When in early April **Union Syndicale** pledged a [donation of 60 000 EUR](#) (from its own funds, i.e. funds contributed by its members) to Saint-Pierre University Hospital, we encouraged all colleagues to contribute, to the best of their ability, to similar solidarity initiatives, whether in Belgium or in their country of origin or assignment.

We know that many of you have already done so and will continue to lend a helping hand.

So the bottom line is: **Union Syndicale** is keen to draw attention to [the EUStaff4Climate initiative](#), while stressing that this is not a tax or a pay cut, but an invitation to take part in a solidarity initiative on a voluntary basis. The salary percentage suggested is just a suggestion.

The Executive Committee
Union Syndicale Brussels

Sharing experience, building solidarity. Join **Union Syndicale**.

To join **Union Syndicale**,
just reply with the message:
"Yes, I would like to join"

UNION SYNDICALE BRUXELLES



[WEB](#) [FACEBOOK](#) [EMAIL](#)

US BXL: J-70 Bloc C, (01/102) +32 2 29 60770

Solidarité avec les victimes du COVID-19
– Initiative lancée par EUstaff4Climate –

[EN](#)

Bruxelles, 22 avril 2020

L'initiative de EUstaff4Climate (qui invite tout le personnel des Institutions à faire don d'au moins 2% de leur

salaire en faveur des victimes du COVID-19) a suscité des malentendus.

En effet, le message a été interprété comme si une "taxe" était imposée ou allait être imposée sur nos salaires, comme s'il s'agissait d'une contribution forcée.

Nous souhaitons être clairs : ce n'est pas de cela qu'il s'agit, mais d'une initiative solidaire lancée par des collègues : c'est donc une initiative, louable comme beaucoup d'autres actions lancées ou réalisées par d'autres personnes et associations, comme ce fut le cas pour EUStaff4Refugees en 2016 et pour d'autres initiatives du passé, notamment via Give Europe Hope. L'**Union Syndicale** a toujours relayé les actions de solidarité provenant de collègues et d'associations volontaires, la solidarité étant un de nos principes fondateurs et notre métier.

L'**Union Syndicale**, [en annonçant le don de 60.000 €](#) (à partir de ses fonds propres, donc fonds versés par ses adhérents) au CHU Saint-Pierre avait invité tous les collègues à contribuer, à hauteur de leurs possibilités, à d'autres initiatives solidaires, que ce soit en Belgique ou dans leur pays d'origine ou d'affectation.

Nous sommes certains que beaucoup l'ont déjà fait et continueront à le faire.

En conclusion, l'**Union Syndicale** relaie volontiers [l'initiative de EUStaff4Climate](#), tout en soulignant qu'il ne s'agit pas d'une taxe ou d'une diminution de salaire, mais d'une invitation à participer à une initiative solidaire sur base volontaire. Le pourcentage indiqué est également purement indicatif.

Le Comité exécutif
Union Syndicale Bruxelles

Partageons l'expérience, construisons la solidarité. Rejoignez l'**Union Syndicale**.

Pour adhérer à l'**Union Syndicale Bruxelles**,
Faites un simple renvoi avec la mention

"Je veux adhérer"

UNION SYNDICALE BRUXELLES



Marc
FEARN

Augusto
GONZALEZ

Sophie
HOTTAT

Ignazio
IACONO

Christoph
JANKER

Myriam
KREUTZ

Olivier
LE DOUR



Daniela
MORMILE



Raffaele
NAPOLITANO



Dario
PROIETTI



Juan Pedro
PEREZESCANILLA



Olivier
PETSCH



Pietro
ROSSI



Carlo
SCANO

WEB FACEBOOK EMAIL

US BXL: J-70 Bloc C, (01/102) ' +32 2 29 60770